
Německý jazyk, 9.třída, 14. zadání  

 

1) Zopakuj si všechna slovíčka z pracovního sešitu na straně 80. 

2) V učebnici na straně 71 si projdi cvičení 8, týká se stupňování přídavných jmen.  

3) Do školního sešitu napiš následující zápis: 

 Nadpis: Steigerung der Adjektive und Adverbien (Stupňování přídavných jmen a 

příslovcí) 

 Komparativ (2.stupeň) se tvoří připojením přípony -er. U přídavných jmen a 

příslovcí končících – el a – er se vypouští kmenové -e (z.B. dunkel-dunkler, teuer 

-teurer). 

 Superlativ (3.stupeň) se nejčastěji tvoří připojením přípony – sten a předložky 

am (schön – am schönsten). 

 

1. stupeň    groß                  Oskar ist groß.  

2. stupeň (komparativ) größ+er            Oliver ist größer.  

3. stupeň (superlativ)   am größ+ten    Otto ist am größten. 

 

 

als – než 

 

 Als se používá pří porovnávání dvou předmětů ve spojení s 2.stupněm 

(komparativem) přídavných jmen. 

Mein Kuli ist schöner als der Kuli von Maria. - Moje propiska je hezčí než Mariina. 

Eva ist älter als Ingrid. – Eva je starší než Ingrid. 

Die Katze ist schneller als die Maus. – Kočka je rychlejší než myš. 

Nepravidelné: 

gut (dobrý) besser (lepší) am besten (nejlepší) 

viel (hodně) mehr (více) am meisten (nejvíce) 

gern (rád) lieber (raději) am liebsten (nejraději) 

bald (brzy) Früher (dříve) am frühesten (nejdříve) 

oft (často) häufiger (častěji) am häufigsten (nejčastěji) 

 

Kontrolní otázky – odpovědi zapiš do sešitu: 

1) Jak se německy řekne stolní tenis? 

2) Jakých slovních druhů se týká zápis ve cvičení 3? 

3) Co v českém jazyce znamená slovo besser? 


